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După ce au bifat un record în 2022, b ăncile din România vor ajunge la un profit şi 
mai mare în acest an. Previziunea speciali ştilor BNR spune c ă nivelul profitului 
pentru sistemul bancar românesc va dep ăşi cu mult 10 miliarde de lei 
 
Cu un profit de 10 miliarde de lei, obţinut în 2022, băncile din România au stabilit un 
record istoric. Veştile bune pentru sistemul bancar românesc nu se opresc aici, BNR 
anticipând că profitul record de anul trecut va fi spulberat, în acest an. 
Recordul istoric stabilit de băncile din România la finalul anului trecut, în care s-a 
realizat un profit de 10 miliarde de lei, va fi depăşit cu mult în acest an. Cel puţin aşa 
susţine Valentin Lazea, economist-şef la Banca Naţională a României. El consideră că 
această majorare a profitului vine din creşterea dobânzilor, dar şi din menţinerea unui 
procent scăzut la depozite. Astfel, creşte marja dintre dobânzile percepute pentru 
credite şi cele oferite pentru depozite. Din această discrepanţă se va genera un profit 
uriaş, multa mai mare decât cel din anul anterior. 
„În 2022, sistemul bancar a avut un profit record pentru România, de 10,2 miliarde lei, 
peste 2 miliarde de euro – şi care anul acesta va fi depăşit cu mult. Şi cum va fi 
depăşit? Printre altele şi pentru că, în primele patru luni ale acestui an, băncile au 
crescut marja dintre dobânzile la credite şi dobânzile oferite la depozite. Iată, în timp ce 
în perioada primelor patru luni ale anului BNR a crescut dobânda de politică monetară 
cu 25 de puncte de bază, băncile comerciale, vorbesc per ansamblul sistemului, au 
crescut dobânda la creditele în lei noi cu 41 de puncte de bază, mai mult sau mai puţin 
în linie, dar au scăzut rata dobânzii oferite la depozitele nou constituite în lei cu 53 de 
puncte de bază. Deci, e clar, din această marjă crescută rezultă profit mai mare”, a 
precizat Valentin Lazea, citat de Agerpres. 
Lazea a menţionat, însă, că menţinerea dobânzilor scăzute nu este doar o practică la 
care apelează bancile din România, ci din toată Europa. 
„Chestia asta că băncile nu recompensează suficient pe deponenţi, din păcate nu e 
numai în România. Am văzut recent o cuvântare a lui Luis de Guindos, spaniolul de la 
Banca Centrală Europeană (BCE), care certa băncile comerciale din zona euro, 
spunându-le că ar trebui să treacă creşterile de dobânzi nu numai pe partea de credite, 
ci şi pe partea de deponenţi. Deci, aceste obiceiuri proaste nu sunt numai la noi, ci sunt 
şi în Europa”, a menţionat Valentin Lazea. 


